

# Møtereferrat

**Møte:** Teams møte AU Nord  
**Tid/Sted:** Tirsdag 01. des kl 10.00 – 13.00  
**Til stede:** Svein Slåtsveen, Tone Rubach, Bjørn Arne Skoglund, Håvard Knygh, Ragnhild Engan, Laila Agersborg (vara for Fred Tore Fagereng) Merethe Sund, Pål-Kenneth Løvås og Magne Trondmo.  
**Forfall:** Fred Tore Fagereng, Bente Børsheim  
**Kopi til:** Vara AU og Tor Olav Brandtzæg  
**Referent:** Magne Trondmo

Malvik, 08.12.2020

Sak nr.	Emne	Ansvar
1	<b>Orientering fra styret</b>	

Merethe orienterte fra konsernstyret.

- Høring dagligvaremeldinga
- Kastrering gris – nye retningslinjer i Europa
- Omsetningsrådet: Differensiert omsetningsavgift – utsatt
- Går mot digitale kretsmøter
- Vekst rødt kjøtt, hverdagslam, kylling
- Manko julekalkun – satt i verk tiltak
- Kjedeforhandlinger
- Proff – hardt rammet på nytt pga Corona
- Sliter med leveringsgrad pga. lite lager
- Ny aktivitet Otta – info slippes forhåpentligvis i desember
- Gjennomgang av saker som bidrar til lavere kostnader (ut over industristruktur)
- Prognose/totalmarked
- En del krefter som jobber for økte konsesjonsgrenser - primært gris
- Gjennomgang informasjonssikkerhet (data/teknologi)
- Presentert nytt design på en del produkter
- Gjennomgang råvarebalansering
- Kyllingfondet gjennomgått – videreføres med en del endringer.
- Livdyrfinansiering hvitt kjøtt
- Budsjettgjennomgang

---

2	<b>Orientering fra Medlem / Tilførsel - Tilførselsområde Nord</b>	
---	---	--

Pål-Kenneth

Tilførselskampanjen

- En del begrensninger mht. aktivitet ute – men besøk 1 til 1 gjennomføres
- Jobbes godt ut mot nye og eksisterende
- Ikke mye nytt siden sist – men et par nye produsenter er på trappene.
- Kjøres "julelunsjer" og nybrukermøter via Teams.
- Planlegger å lage en film som presenterer anleggene våre i Nord.

Tilførsler

- Tatt igjen det vi lå bak på lam
- Noenlunde balanse på alle dyreslag

Ny livdyrplattform

- Agro først
- Nord er i gang nå – denne uka

Ny rådgiver på plass fra 1. des

- Hanne M. Hjerpbakk
- Skal primært jobbe mot svineprodusenter, men skal også være allrounder

Aktiviteter ellers

- Mye foregår på Teams
- Vi blir bedre og bedre – det fungerer bra

Spørsmål/kommentarer:

- Spørsmål fra Finnmark - Savner ulloppgjør i år.
  - o Pål-K: er i dialog med disse
- Ang Teams-møter – er det mange som deltar? Hvordan markedsføres det?
- Teams-møter – har samlet folk lokalt (hotell) – og deltatt samlet på Teams.
- Kan vi streame møter? (ta opp). Slik at deltakerne kan se dette i etterkant?
- Ser ut til å fungere bedre der man sender fysisk innkalling til møter (der det legger seg i kalenderen) enn om det bare annonseres med møter.

---

### 3 **Orientering fra fagutvalg, og ansvarskretser og landbruksråd**

Merethe (i stedet for Bente), gris

- Jordbruksforhandlinger
- Tilleggsytelser
- Vekt

Laila, storfe

- Ikke noe å melde

Bjørn Arne, egg

- Fagutvalgsmøte denne uka

Svein

- Skjer lite
- Frustrasjon blant mange i f.t. at det er lite Gilde-varer i butikkene

Ragnhild

- Hatt møte i fagutvalget
- Gått gjennom sesongen for alle områder
- Godt salg av sau/lam. Hverdagslam ser ikke ut til å "forstyrre" sesongsalget
- Etter 2 dårlige salgsår, er vi nå tilbake på ca 2017-nivå
- Gått gjennom industrisalg
- Betydelig lavere lagre enn i fjor (ikke sau på lager)
- Slakting av sau utenom sesong. Kan denne samles til f. eks 1 uke pr mnd for å bedre effektivitet?
- Innledende diskusjoner rundt produksjonsregulerende tiltak
- Klimakalkulator – på etterskudd
- Industristruktur

Håvard

- Sendt SMS til ansvarskretser før AU-møtet
- Fra Hattfjelldal: Frustrasjon over høyt prisede Gilde-produkter i coop-butikkene
- Prøver å arrangere julelunsj

## Tone

### *Ansvarskretser*

- Lite nytt fra kretsene.
  - o Frykt for frafall av produsenter
  - o Frustrasjon i f.t. NN-trekket
  - o Fått en del tydelige meldinger om at de som er i AU er tillitsvalgte for "sitt område" og ikke nasjonalt

### *Landbruksrådet*

- Skal ha møte med næringsrådet
- Arktisk matproduksjon
- Gjøre et "stunt" i f.t. kjedenes sentrallagre  
Hva tenker Nortura i f.t. det?
  - o Svein snakket med Trine. Styret kan ikke gå ut og lage støy rundt dette. Andre tillitsvalgte kan imidlertid løfte dette fram.
  - o Får ikke endret på sentrallagersturen generelt. Men kan settes fokus på Nord-Norge. Kunne vi fått til flere "egne varestrømmer" i Nortura? Mest mulig av det som produseres i Nord-Norge vil vi ha i Nord-Norge.
  - o Landbruksrådet kan evt. fronte dette?
  - o Svein tar kontakt med kommunikasjonsavd. I Nortura og forhører seg med dem. Svein
  - o AU bør også sende et brev til styret rundt dette, jfr. også dette med spesialavtaler storfe. I første omgang ta en prat med Trine?
  - o Pål-K: Er det noe vi i Nord-Norge kan "levere" her som gir en vekst for hele Nortura.

Magne orienterte om at det har vært svært varierende praksis med utsending av referater fra fagutvalgsmøter til ledere og nestledere i AU'ene. Det er derfor bestemt at dyreslagsrepresentantene i det enkelte AU sender referat fra sine respektive fagutvalg til leder og nestleder. Gjerne også innkallinger til fagutvalg. Dyreslagsrepr.

### Spørsmål/kommentarer:

- Hevet vektgrense lam i f.t. tilskudd (13,1 kg). Hvor mange lam kommer under denne vektgrensen? Slår uheldig ut i f.t. enkeltraser (mest villsau).
  - Ca 5% ligger under denne grensen
- Fare for at denne rasen forsvinner
- Hva er prognosene på sau neste år?
- De som sitter i fagutvalgene sitter på vegne av hele regionen. Da er det greit at "de viktigste sakene" kan diskuteres med andre i AU før fagutvalgsmøtene. Jfr utsending av innkalling/referat.

---

## 4 Oppsummering RU-møtene

### Stikkordsmessig oppsummering:

- Begge møtene fungerte teknisk sett veldig bra.
  - o God disiplin i f.t. muting, håndsopprekking, bruk av chat m.v.
- Bra aktivitetsnivå. Mange som tok ordet
- Ingen kontroversielle saker som ble tatt opp.
- Ingen særskilte saker som krever videre oppfølging. De spørsmål som kom opp ble enten svart ut i møtet, eller er kvittert ut direkte i etterkant.
- Det med å få inn spørsmål fra kretsene i forkant, og sette dette opp som egen sak, fungerte bra. Pål-Kenneth svarte ut brorparten av disse gjennom sin presentasjon
- Til sammen 12-14 stk som ikke deltok i møtet, og som heller ikke hadde meldt forfall til Magne.
  - o Magne har sendt AU oversikt over hvem dette dreier seg om. Den enkelte i AU tar dette med sine ansvarskretser.

## 5 Kretsmøter 2021

Magne ga en kort status:

- Alt tyder på at vi kommer til å kjøre kretsmøtene i 2021 digitalt – via Teams.
- Ved at vi har bestemt dette nå, har vi relativt god tid til å planlegge og til å legge til rette for gode, digitale kretsmøter.
- Dette gir oss muligheten til å få med folk fra konsernledelsen/styret på flere møter
- Det gir oss også en gylden mulighet til å teste ut denne møteformen i "stor skala".
- Vi kan ikke drive spesifikk opplæring av alle eiere i bruken av Teams, men vi kommer til å legge til rette for alle får god informasjon rundt bruken av Teams, og at de får muligheten til å prøve ut Teams i forkant av kretsmøtene.
- Gjennomføring av valg er en utfordring vi må løse. Det kan være at valgene blir et "eget opplegg" som holdes utenfor selve kretsmøtene

---

## 6 Jordbruksforhandlingene 2021

Gjennomgang av aktuelle saker fra fagutvalgene mht. jordbruksforhandlingene.

### Småfe

- Økt beitetilskudd
- Differensiert beitekrav. Noen har krav om 16 uker. Noen har slaktemodne dyr før 16 uker har gått – og oppfyller dermed ikke kravet.
- Lammeslakttilskudd – øke fra 450 til 500? Er det lurt?
- Økt investeringsstøtte – spesielt i områder med stort frafall.
- Økt tilskudd til drenering
- Opp på nytt i møte i fagutvalget 14. des

De andre dyreslagsrepresentantene bes om å sende tilsvarende oppsett inn til AU. Så tar vi et eget møte rundt dette 10. des 10.00 – 11.00.

Dyreslags-  
repr.

---

## 7 Nisje i Nord

En del produsenter misfornøyde med Nortura. Truer med å ordne egne slakterier/skjærebedrifter.

Signalene fra Pål-Kenneth i RU-møtet ble godt tatt imot fra mange. Svein Inge ga andre signaler i vår – og har gjort det samme i en del fora nå nylig.

Pål-Kenneth opplever ikke samme brede frustrasjon. Mener stort sett alle som ønsker å få slaktet i hht. nisje har fått levert det de ønsket.

Må likevel få på plass nye rutiner når vi kommer til neste sesong. Må begynne å jobbe med dette nå. Foretas ei grundig evaluering framover.

Må på plass klare retningslinjer, men må også stilles konkrete krav til produsentene (i f.t. henting av varer f. eks).

### Forslag til videre prosess:

Administrasjonen jobber videre med dette – og AU holdes oppdatert

Utkast til brev ble ikke gjennomgått. AU avventer og ser an situasjonen rundt nisje.

### Spørsmål/kommentarer:

- Det meldes om en del klager og misnøye rundt nisje.
- Honnør til Pål-Kenneth og co som har ryddet opp i det som har kommet opp.
- AU vil gjerne være involvert i den prosessen som adm kjører rundt dette framover

## 8 Innkomne saker fra kretsene

### Fra krets Balsfjord og Storfjord - Sunniva Skogan

Leser på Norturas egen side under småfe og registrerer at lager på sau fortsatt er tomt, og det har det vel vært i snart ett år?

Det har ikke vært behov for å legge sau på reg.lager, samtidig er prisen pr kg til bonden ca 1 kr...

Ber om en begrunnelse for dette. Slik jeg ser det gir det ikke mening og kan vel ikke forklares i dårlig etterspørsel?

Er ikke helt inn på når prisene kan justeres, men her må da være mulighet til forbedring for sauebøndene fremover?

AU:

- Prisen er høyere enn 1 kr.
- Normal pris er ca 4 kr – noe som også er for lavt
- Fagutvalget har spilt inn dette til styret
- Magne og Ragnhild samsnakker om tilbakemelding til krets Balsfjord og Storfjord
- Burde AU sendt en henvendelse til fagutvalg småfe ang prisen på sau?
- AU utformer brev til fagutvalget (Tone)
  - o Vektgrense
  - o Pris sau

Magne/  
Ragnhild

Tone

### Innspill ang BRSV og testing

- Færre tester
- Hva gjør vi?

Pål-Kenneth:

- Har vært prøvetaking – finansiert. Det er det slutt på nå (2019).
- Mange store kjøpere så seg nødt til å kjøpe fra mange – og måtte da ta både fra røde og grønne besetninger. Gav da liten mening i merpris for de røde.
- Pål-Kenneth sjekker nærmere rundt dette internt i Nortura – i f.t. hva man tenker rundt dette framover.

Pål-Kenneth

### Spørsmål/kommentarer:

- Er det noe poeng i å drive "differensiert kjøring"? Eller skal vi øke forskjellen, slik at det vil "lønne seg" meg testing?
- Ang. salg av livdyr – burde det vært krav om godkjent ekstern klauvskjærer? I dag kan du gjøre dette selv gitt at du har kurs. Pål-Kenneth tar dette videre
- Hvor stor andel er hhv rød og grønn i Nord-Norge?

Pål-Kenneth

---

## 9 Teamsmøter for alle AU'er 9. des

Er det noe som bør bringes til torgs fra AU Nord?

Vi tar dette via epost når programmet kommer

---

## 10 Møteplan vinter/vår 2021

Utsettes

---

## 11 Eventuelt Spesialavtaler

Vi har nå ved flere anledninger, senest i RU-møtene, signalisert at vi skal se nærmere på hva som kan la seg gjøre mht. spesialavtaler i Nord-Norge. Det er da viktig at vi tar dette videre.

Pål-Kenneth har signalisert at AU bør fremme dette skriftlig overfor fagutvalget (kreve avtaleordninger for Nord som i Sør).

Svein/Tone/Fred Tore lager utkast til brev til styret – sendes til AU før det sendes styret.

Svein/Tone/  
Fred Tore

Spørsmål/kommentarer:

- Synes det er litt merkelig at adm. mener at AU må sende brev ang dette
  - Kan dette gjelde flere dyreslag enn storfe?
-